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Opět Obecní zpravodaj •

V komunálních volbách v listopadu 1994 bylo konstituováno 
nové zastupitelstvo a obecní rada v čele se starostou. I když 
poněkud pozměněné složení nového zastupitelstva opětovně 
doporučilo v rámci informování občanů o práci volených i 
nevolených orgánů obce pokračovat ve vydávání Obecního zpravodaje. 
Během minulého volebního období bylo od února 1992 vydáno deset 
Čísel zpravodaje - dnes se Vám tedy dostává do rukou 11. číslo, 
které doufáme, je začátkem kvalitnějšího a především častějšího 
pokračování této tradice.

Výsledky komunálních voleb 1994

Ve zkratce výsledky komunálních voleb 18.-19.1istopadu 1994=
- voleb v Lutíně a Trebčíně se zúčastnilo 5 volebních "stran",
- účast voličů nebyla příliš velká - jen 66% zaregistrovaných 
voličů Cl.514 z 2.280 zaregistrovaných, . především díky 
4.volebnímu okrsku - novému sídlišti),

- největší účast byla naopak v Trebčíně (87%),
- největší počet hlasů získala koalice ČMSS, KDU-ČSL a 
nezávislých kandidátů, mezi jednotlivci pak členka této koalice
Pharm.Dr.Zdenka Beranová.

Ha prvním, ustavujícím shromáždění 
byli tajným hlasováním zvoleni: 
Ing.Miloslav Húbner - starosta 
Jiří Kolář - místostarosta 
Pharm. Dr. Zdenka Beranová - radní 
Ing. Karel Mišák - radní 
Ing. Miroslav Mačák - radní 
Miloš Tunka - radní 
Ing. Vlastimil Hofírek - radní

nově zvoleného zastupitelstva

Koalice ČMSS,KDU-ČSL.NK 
Sdružení NK Třebčín
Koalice ČMSS.KDU-ČSL,NK

KSČM
Sdružení NK Třebčín

Zbývající členové Obecního zastupitelstva Lutína zvolení v 
komunálníc volbách:
Miroslav Dočkal - člen zastupitel. Koalice CMSS,KDU-ČSL»NK
Ing. Radek Rdler " č v
Ing. Mária Fischerové - člen zast. Koalice ČMSS,KDUB-CSL,NK
Josef Vysloužil
Ing. Lubomír Hošek
Lubomír Oštádal
Marie Svozílová " _ "
Růžena Crhova " KSČM



Zdena Burdová ” Koalice NK Třebčín
Zdeněk Vojtila
Aleš Pospíšil
Ivo Čepí
Vladimír Koudelka
Marie Gieselová

Poradí v jednotlivých stranách odpovídá získanému počtu hlasů.

Hospodaření obce v roce 1994

Finanční rok 1994 skončil vcelku úspěšně. 31.3.t.r.byl 
proveden Okresním úřadem Olomouc finanční audit, který proběhl 
bez jakýchkoliv nálezů či nedostatků. 
Celkové příjmy za rok 1994 byly na úrovni 25.530.000,-Kč. 
Největší nárůst byl zaznamenán v položce daně z příjmů fyzických 
osob, vyšší byly i dotace od Okresního úřadu, především na 
autobusovou dopravu, vybavení školy a na různé investiční akce. 
Celkové výdaje činily celkem 24.348.000,-Kč. Největší položkou 
byly samozřejmě výdaje na dostavbu školy, přeložku potoků, v 
neinvestičních položkách na provoz bytového hospodářství, 
mateřské a základní školy a na školní stravování. Nezanedbatelnou 
položkou je samozřejmě splácení úvěru na dostavbu školy České 
spořitelně, a.s. Olomouc. K 31.12.1994 zbývá nesplacený úvěr ve 
výši 6.971.000,-Kč.

Rozpočet obce na rok 1995

Finanční plán na rok 1995 počítá s vyrovnaným rozpočtem ve 
výši 24.538.000,-Kč. Příjmová stránka počítá s příspěvkem na 
plynofikaci od MZP ve výši 4,028 mil.Kč, se zvýšenou částkou z 
daně z příjmů fyzických osob ze závislé činnosti i s příjmy za 
prodej majetku, tzn. bytů ve vlastnictví obce.

Výdaje letošního roku se soustřeďují kromě již výše uvedených 
položek loňského roku na některé nové investiční akce, především 
II.etapu plynofikace Lutína a plynofikaci kotelny ZŠ v Lutíně. 
Počítá se i s rekonstrukcí veřejného osvětlení a veřejného 
rozhlasu v Lutíně, plynofikací Třebčína, dostavbou areálu ZŠ v 
Lutíně, popř. kanalizací v Lutíně a Třebčíně. Zahájení těchto 
akcí závisí od získání finančních příspěvků, především ze 
Státního fondu životního prostředí ČR.

“Pravý hanácky ostatke“ v Třebčíně

Říká se, že historická fakta, léty nabyté poznatky a 
zkušenosti, tradice a odkazy generací minulých let jsou živou 
vodou pro současnost i budoucnost. Je to beze sporu pravda a 
můžeme se o tom přesvědčovat téměř na každém kroku. Kulturu, 
kulturní dědictví, zvyky a obyčeje národa nevyjímaje. Sem patří i 
dlouhodobá tradice každoročních plesů, bálů, zábav a 
nejrůznějších společenských akcí před nastupujícím obdobím 
"postním", tradice masopustu.

Masopustní veselí, merendy, taškařice a zábavy mají svůj 
prapůvod v dobách velice vzdálených, snad až v pohanských 
náboženských slavnostech starých Římanů. Také antičtí Řekové měli 
podobné slavnosti, konané v prvních měsících roku. Vždy šlo o



oslavy úrody, dostatku a plodnosti v období odpočinku a klidu.
Vžité obyčeje se dědily z generace na generaci, měnily časem a 

místními podmínkami svůj ráz a povahu a rozšířily se téměř po 
celém světě. Vždyť i slovo karneval je latinského původu a v 
podstatě znamená rozloučení se s hodováním a veselím před 
nástupem všedních a dokonce postních dnů. Na tomto základě 
vzniklo i staročeské slovo masopust - od masa (potom) opustiti.

Málokdo si dnes uvědomuje, že doba plesů a bálů, maškarních 
veselic a tanečních zábav, která se rozproudí po Novém roku, 
vychází z těchto tradic a dávných zvyků. Dodnes se však v 
některých místech udržely i tradice nevšední a krajově svérázné, 
jinde povětšinou zapomenuté. Takovými jsou maškarní průvody po 
vesnicích a taneční zábavy s pochováváním basy, jako symbolu 
zakončení masopustních veselic a radovánek. Na Hané se pak hovoří 
více o "ostatcích", než o konci masopustu nebo o spíše slovenském 
faŠanku.

Tradice ostatků dlouhodobě udržují i občané v Třebčíně. Tento 
rok se podařilo zorganizovat zvlášť pestrý a bohatý maškarní 
průvod přes vesnici, doprovázený nezbytnou kapelou. Masky 
dokázaly rozveselit a někdy i roztančit dům od domu navštěvované 
občany a každého také pozvaly na večerní ostatkovou zábavu.

I ta se vydařila, jak se patří. Půlnoční pochovávání basy, 
pestrá diskotéka, tanec a bohaté občerstvení, to vše vyvolalo 
dobrou náladu a přispělo k příjemnému večeru.

Celou akci připravily a zorganizovaly třebčínské ženy a mládež 
za podpory a pomoci Osvětové besedy a Obecního zastupitelstva v 
Třebčíně. Lze si jen přát, aby úcta k tradicím a jejich 
uchovávání trvalo i nadále, k prospěchu, poučení i ke zpříjemnění 
volných chvil i k zábavě.

Ladislav Smička, Třebčín

Vyneseno z rady

- Od 1.4. t. r. došlo k pronájmu Společenského domu a. s. Sigma 
Lutín firmě GASTRO JiS, spol. s. r. o.
Obce se tato skutečnost bytostně dotýká zejména v případě 
knihovny a některých zájmových kroužků, které fungovaly pod 
Klubem Sigma, a. s. Rovněž provoz obecního kina musel být k 
tomuto datu ukončen s ohledem na nové podnikatelské záměry 
nového nájemce.
Stávající knihovna, kterou převzala obec od 1. 4. t. r. do své 
správy, se v současné době stěhuje do nových prostor. Zrušený 
provoz obecního kina hodlá nový nájemce nahradit provozem 
kinokavárny.

- Obecní úřad řeší poskytnutí dotací na ekologické vytápění 
bytový jednotek a ohřev teplé vody.

- Nově konstituované komise obecní rady řeší náplň své práce pro 
ne j b1 i žš í obdob í.

- Opakovaně byla projednávána žádost TJ Sigma Lutín o poskytnutí 
finančního příspěvku pro rok 1995. Neujasněné dluhy a závazky z 
minulých dvou let staví TJ do nezáviděníhodné situace, která je 
umocněna přerušenými dodávkami elektrické energie a plynu do 
jejich zařízení. Obecní rada má eminentní zájem o fungování 
tělovýchovy v; obci, současně je však ochotna přispívat jen na 
účelně vynakládané položky.

- Návštěva Papeže Jana Pavla II. 21.května 1995 se významně



dotkne i našich obcí,především v dopravě a ubytování.
- Rada řešila stížnost občanů z Třebčína, Kaplické ulice na stav 
komunikace a provoz v této ulici.

- Další stížnost podal na obecní úřad ing.Miroslav Šperka v 
v souvislosti s fungováním tržiště v Lutíně.

- Rada nechala v souvislosti se známými problémy sousední obce 
Olšany prověřit vodu v jedné ze studní v ulici Za Rybníčkem. 
Znečistění nebylo zaznamenáno.

- Prvními obecními domy, které obecní zastupitelstvo zamýšlí 
prodávat, jsou domy č.100, 125, 283 a 284.

Zaj ímavosti

- V pátek 7.4.a v sobotu 8.4.pořádala školská a kulturní komise v 
tělocvičně ZŠ Lutín “Velikonoční výstavu" k svátkům jara.

- Obecní rada by se ráda setkala s generálním ředitelem a.s. 
Sigma Lutín, Ing.Dopitou.

- Knihovna se stěhuje do prostor, patřících obci, do domků u 
"Malé vrátnice". S tím bohužel souvisí omezení činnosti 
některých kroužků, v těchto místech umístěných.

- V Kulturním a společenském zařízení v Třebčíně bylo provedeno 
. broušení a lakování parket.

Toto číslo vychází 24.4.1995


